
 
 
 

 
 

Groningen, 19 augustus 2024 
 
 
Aan de voorzi7er van het College van Gedeputeerde Staten 
 
 
Betre>: Schri>elijke vragen m.b.t. verschillende onderwerpen die betrekking hebben op de ellende 
die veroorzaakt is door gaswinning.    
 
 
 
Geachte voorzi7er, 
 
N.a.v. verschillende berichtgevingen in de media en zaken die de SP-fracKe de afgelopen periode ten 
gehore is gekomen, willen wij rondom een aantal verschillende onderwerpen vragen stellen. De 
ontwerpen hebben allemaal een link met de ellende die veroorzaakt is door gaswinning en de 
mensen die daar nog dagelijks mee te maken hebben.  
 
Graag zien wij bij de beantwoording van de vragen een uitgebreide toelichKng, ook op de gesloten 
vragen die mogelijk met ja of nee beantwoord kunnen worden.  
 
 
 
ZoeklocaKes MuniKedepots Defensie 
 
Op 7 februari 2024 hee> de provincie een zienswijze ingediend, als reacKe op de noKKe Reikwijdte en 
Detailniveau Ruimte voor Defensie. De afgelopen periode hee> de SP in de media, maar ook via 
persoonlijke e-mails begrepen dat sommige zoeklocaKes voor muniKedepots, waarin deze noKKe 
wordt gesproken, in het Groningse aardbevingsgebied liggen, – en sommige ervan, zoals Luddeweer 
en Slochteren, zelfs in het centrum daarvan – waar hele gebieden en dorpen op de schop gaan of zijn 
gegaan, en waar prakKsch alle betrokken bewoners kampen met ellende veroorzaakt door 
gaswinning. De onduidelijkheid en de onzekerheid van de mogelijke komst van een muniKedepot in 
deze omgeving veroorzaakt voor inwoners ontze7end veel extra stress.  
 

1. Waarom is in de zienswijze van 7 februari niets opgenomen over het feit dat er muniKedepots 
zijn gepland in het aardbevingsgebied? Vindt het college ook niet dat dit op z’n minst als 
argument in de zienswijze had moeten worden opgenomen? De SP zal graag zien dat het 
college zich hier, naast de andere genoemde argumenten tegen de muniKedepots, alsnog 
over uitspreekt richKng de minister. Is het college bereid dit te doen en de Staten hiervan op 
de hoogte te stellen?  

2. In de zienswijze gee> het college aan dat ze graag samen met de minister wil kijken naar 
mogelijk geschikte locaKe van muniKedepots in onze provincie. Aan welke locaKes denkt het 
college? Denkt het college dat er überhaupt geschikte locaKes zijn in onze provincie? Is het 
college het de SP-fracKe eens dat Groningen misschien wel helemaal niet geschikt is voor 
muniKedepots, gezien de verhoogde kans op aardbevingen?  

https://provinciegroningen.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/732c21fc-1a03-4794-9278-f54cabf52170?documentId=80b4d5bf-e67c-462b-9a04-991e972604a8&agendaItemId=05deff53-4cc5-4325-b862-ea2147c7a689


3. Is het college op de hoogte van de kamervragen die de mevrouw Beckerman hee> gesteld over 
de komst van de muniKedepots? Kan het college reageren op de gestelde vragen? Deelt zij de 
zorgen die mevrouw Beckerman aan de kaak stelt?  
 

h7ps://dvhn.nl/groningen/midden-groningen/Verhuizing-dreigt-voor-omwonenden-muniKedepot-
29148334.html 
 
Roze boerderij 
 
De kwesKe rondom de “roze boerderij” speelt al enige Kjd. In 2022 schilderde de eigenaren van de 
boerderij deze, uit pure wanhoop, roze om aandacht te vragen voor het enorme moeras van 
bureaucraKe waar ze steeds verder in wegzakten. De afgelopen Kjd leek het de goede kant op te gaan 
en leek er licht aan het einde van de tunnel te komen. Na jarenlang vechten voor de restauraKe van 
de boerderij leek eind 2023 het geld (de subsidie) om alle schade te kunnen herstellen voor Boelo ten 
Have en Annemarie Nijhoff uit Drieborg toch eindelijk rond te zijn. Helaas lazen we de afgelopen 
periode weer verontrustende berichtgeving in de media. Het geld dat beschikbaar is gesteld moet 
worden “doorgesluisd” door de provincie en dit zorgt voor mogelijke problemen, waardoor de 
provincie dit nog niet hee> gedaan.  
 

1. In het arKkel van RtvNoord op 6 augustus 2024 wordt er gesproken over een boete die mogelijk 
wordt afgegeven omdat het uitbetalen van het beschikbare geld mogelijk als staatssteun door 
Europa wordt gezien. Kan het college hier een heldere toelichKng over geven? Gaat het 
alleen om een boete? Of speelt er meer? Verderop in het arKkel wordt er gesproken over 
volledige terugbetaling.  

2. Is het mogelijk dat er versneld via de Europese Commissie een uitzondering wordt gemaakt 
voor deze casus? Wat is hiervoor nodig? 

3. Hoe kan het dat de schade aan de boerderij niet als aardbevingsschade wordt aangemerkt?  
4. Boelo ten Have gee> aan dat hij denkt dat de scheuren komen door het gezakte peil van het 

grondwater door de gaswinning? De SP-fracKe vindt dit geen rare denkwijze. Hoe kijkt het 
college hier tegenaan? Is dit een mogelijke kans om de schade alsnog in z’n geheel als 
aardbevingsschade aan te wijzen?  

5. Om welk bedrag gaat het, wat mogelijk gezien kan worden als staatssteun en mogelijk 
terugbetaald moet worden door de bewoners? Wij nemen aan dat dit niet voor alle bedragen 
uit verschillende potjes geldt?  

6. Is het mogelijk om een fonds of een crowdfundingsacKe o.i.d. op te richten, zodat er voldoende 
middelen achter de hand zijn voor een eventuele boete en/of terugbetaling? Is dit iets wat de 
provincie zal kunnen organiseren/opze7en?  

7. Is het college het met de SP eens dat het heel schijnend is dat we ondanks een Parlementaire 
Rapport nog steeds belemmerd worden door regelgeving vanuit de provincie zelf, het rijk of 
Europa? Welke oplossing ziet het college hiervoor? Nu blijven deze overheden naar elkaar 
verwijzen en is en blij> de inwoners met de ellende zi7en die maar niet wordt opgelost.  

 
h7ps://dvhn.nl/groningen/Nog-alKjd-geen-geld-voor-roze-boerderij-28993323.html 
 
 
Kleine gasvelden 
 
Het Grote Groningenveld is vanaf nu gesloten. Na jarenlange strijd van inwoners is deze strijd 
gewonnen. Helaas hebben we nog 17 kleine gasvelden in onze provincie, waar nog wel gas gewonnen 
mag worden. Het winnen van dit gas veroorzaakt ook onrust in de bodem en schade aan huizen en 
mensen. Een van deze velden is het Warffummerveld. De NAM is voornemens om na 2024 nog langer 
gas te willen winnen uit dit veld, namelijk tot en met 2032. Dit baart inwoners grote zorgen.  

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/kv-tk-2024Z12344.html
https://dvhn.nl/groningen/midden-groningen/Verhuizing-dreigt-voor-omwonenden-munitiedepot-29148334.html
https://dvhn.nl/groningen/midden-groningen/Verhuizing-dreigt-voor-omwonenden-munitiedepot-29148334.html
https://dvhn.nl/groningen/Nog-altijd-geen-geld-voor-roze-boerderij-28993323.html


Sinds 2016 brengt de acKegroep Warffum-Alert de consequenKes van het winnen van gas in dit veld, 
dat geologisch een uitloper van het Groningenveld is, onder de aandacht. In samenwerking met de 
Groninger Bodem Beweging hee> Warffum-Alert onlangs een brief aan de nieuwe minister van 
Klimaat en Groei gestuurd waarin ze haar verzoeken om de winning van gas in het Warffumerveld per 
2024 te beëindigen. Gisteravond was het radioprogramma Dijkstra & Evenblij ter plekke in de 
Kunstkerk van Warffum. De mogelijke verlenging van het winnen van gas in het Warffumerveld was 
ook een onderwerp van gesprek.  
 

8. Gouke Moes, fracKevoorzi7er van de BBB, zat aan tafel bij het radioprogramma over het 
onderwerp gaswinning in het Warfummerveld. Tot grote ongenoegen van onze fracKe sprak 
de BBB zich niet uit tegen het verlengen van het winningsplan. De stellingname van de 
grootste parKj in onze provincie was dat wanneer het veilig kan, dat het dan gewoon kan. Wij 
zijn benieuwd wat het standpunt van het college is m.b.t. het verlengen van het winnen van 
gas in het Warffumerveld en hopen dat deze anders is dan die van de BBB. Na alle ellende 
door gaswinning vanuit het Groningenveld, waar ook constant met zaken werd geschermd als 
“het is veilig en straks zit oma in de kou”, zouden we namelijk toch beter moeten weten.  

9. Is het college van plan een zienswijze in te dienen wanneer er een conceptbesluit is genomen 
door de minister?  

10. Hoe zit het met de winningsplannen van alle andere kleine gasvelden in Groningen? Kunnen 
we een overzicht krijgen van de data wanneer deze vergunningen aflopen? Zijn er voor 
andere velden ook verleningen op de vergunningen aangevraagd? Wanneer dit het geval is 
wilt u dit ook aangeven in het overzicht?  

 
Commissie Bijzondere SituaKes en IntervenKeteam  
 
Al meerdere keren hee> de SP-fracKe aandacht gevraagd voor verhalen die zij van inwoners hoort die 
al jarenlang klem zi7en door ellende veroorzaakt door gaswinning en daarom onder de zorg vallen 
van de commissie bijzonder situaKe en/of het intervenKeteam. Tijdens de commissievergadering van 
24 april 2024 hebben we meerdere insprekers gehad die ook aandacht vroegen voor hun eigen 
verhaal, maar daarmee ook verhalen van anderen die ondanks dat ze onder de zorg van de 
commissie bijzondere situaKes of het intervenKeteam vallen toch niet het idee hebben dat hun 
situaKe tot een oplossing komt. Dit zijn vaak de zwaarst getroffen gedupeerden, die al eindeloos 
wachten en nu de eindstreep nabij is, deze alsnog niet lijken te halen.  
 

11. Het college hee> Kjdens de commissie van 24 april aangegeven zich te verdiepen in de 
casussen en te bezien waar zij mogelijk iets kan betekenen. De SP-fracKe is benieuwd of het 
college hier al iets meer over kan vertellen en of er gedupeerden al verder geholpen zijn? 

12.  Wij krijgen van een aantal gedupeerden die onder de zorg van de commissie of het 
intervenKeteam vallen of vielen (sommige mensen worden er uitgezet) dat doordat alles zo 
lang duurt en alles duurder wordt, er Kjdens de sloop een nieuwe situaKe ontstaat, etc. dat 
daarmee toegekende bedragen niet meer toereikend zijn en er dus niet voldoende middelen 
beschikbaar zijn om het oorspronkelijke plan, waar een overeenkomst over is gesloten, uit te 
voeren. Weet het college hier meer van? Moeten gedupeerde Groningers uiteindelijk dan zelf 
alsnog een groot gedeelte zelf bij betalen? Dit lijkt de SP-fracKe niet de bedoeling. De NCG zal 
het gat wat is ontstaan toch moeten aanvullen? Wat kan het college hierin betekenen? Graag 
een reacKe.  

 
 
 
 
 
 

https://warffum-alert.nl/
https://www.nporadio1.nl/uitzendingen/dijkstra-en-evenblij-ter-plekke/9bd0c5bd-cd30-488e-9f1d-5d34cdb9eaef/2024-08-18-dijkstra-evenblij-ter-plekke


Markeringsmoment 5 oktober “Vanuit Hier”  
 
De SP-fracKe hee> Kjdens de Statenvergadering van 10 juli steun aan het college uitgesproken voor 
het organiseren van een markeringsmoment op 5 oktober. Een moment waar we markeren dat na 
jarenlange strijd het Groningers is gelukt om deze strijd te winnen en de gaskraan van het grote 
Groningenveld dicht is. Tevens wordt dit moment gebruikt als moment van solidariteit voor alle 
gedupeerden die nog elke dag dealen met de consequenKes van de gaswinning. Tenminste zo is het, 
in iets andere woorden, door het college uitgesproken. Geen feestje, maar een moment van 
solidariteit en steun.  
 

13. We zien als fracKe op verschillende media toch dat er vaak over een feestje wordt gesproken. 
Dat mensen in of buiten Groningen het idee hebben dat we hier een feestje organiseren, is 
niet hoe de SP-fracKe dit ziet. Hoe kan het college zelf beter duidelijk maken in de media dat 
het geen feestje is?  

14. We zien bijvoorbeeld ook dat arKesten die een bijdrage gaan leveren aan dit moment het ook 
niet alKjd even goed communiceren. Kan er vanuit het college meer regie komen op wat en 
hoe er wordt gecommuniceerd naar buiten?  

15. We vinden dat op de site vanuithier ook beter gekeken kan worden naar de formulering van 
zaken. Het lijkt ons goed dat hier meer aandacht voor is. Woorden doen er toe.  

16. Wij vinden dat het moment van 5 oktober en de aanloop ernaartoe ook juist gebruikt zouden 
moeten worden om breed verhalen te delen over zaken die nog moeizaam gaan of nog lang 
niet zijn opgelost. In deze serie schri>elijke vragen komen hiervan al een aantal voorbeelden 
aan de orde. Is het college ook van plan dit te doen? Juist ook om helder aan te geven dat 
door het dichtdraaien van de gaskraan van het Groningenveld, de ellende nog niet is opgelost 
en nog jaren gaat duren?  

17. Hoe gaat het college er zorg voor dragen dat de Media er niet een halleluja feestje van gaat 
maken en echt duidelijk het verhaal van verbinding en solidariteit verteld?  

18. Is het college het met de SP eens, dat wanneer er zulke kwesKes als bv. de Roze Boerderij niet 
op te lossen zijn, door moeizame regelgeving, de middelen die uitgegeven worden aan het 
markeringsmoment wel wat uit balans zijn en het daardoor des te meer van belang is, dat 
juist ook deze moeizame verhalen goed onder de aandacht komen.  

19. Hoe draagt het college er zorg voor dat 5 oktober geen “bobo” feestje wordt? Wij bedoelen 
hiermee als fracKe, dat we niet willen zien dat er speciale zitplekken voor bestuurders zijn er 
allerlei bestuurders aan het woord komen in de Media etc. We zijn benieuwd of hier al over is 
nagedacht en hoe er zorg voor wordt gedragen dat het echt een moment is voor en door de 
“gewone” Groninger.  

20. Hoe verloopt het verder met de aanmeldingen voor allerlei elementen? Zijn er al veel 
Groningers die graag iets willen betekenen op deze dag en zich eraan willen verbinden?  

 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Agnes Bakker 
SocialisKsche ParKj  

https://vanuithier.info/



